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Beslutningsreferat fra Nordjyllands Politis  

kredsrådsmøde 7. december 2021, afholdt på Teams 

 
 
 

 

 

 

Deltagere: 
 

Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen 

Stabschef Henrik Kjær Thomsen   

Chefpolitiinspektør Karsten Hansen 

Chefanklager Tina Jægerum Østergaard 

Borgmester Leon Sebbelin, Rebild Kommune 

Borgmester Mogens Gade, Jammerbugt Kommune 

Borgmester Thomas Kastrup-Larsen, Aalborg Kommune 

Borgmester Birgit Hansen 

Borgmester Mikael Klitgaard, Brønderslev Kommune 

Borgmester Arne Boelt, Hjørring Kommune 

Borgmester Mogens Jespersen, Mariagerfjord Kommune 

 

Referent: Birgitte Nymark 

 

Afbud: 
 

Borgmester Per Bach Laursen, Vesthimmerlands Kommune 

Borgmester Karsten Nielsen, Læsø Kommune 

 

Dagsorden: 
 

1) Godkendelse af dagsorden 

2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmøde 11. maj 2021 

3) Kredsrådets samarbejdsplan for 2022 

4) Rapport om evaluering af kredsrådene 

5) Det aktuelle kriminalitetsbillede  

6) Status på projektet med trafikdataindsamling 

7) Bordrunde 

8) Kredsrådsmøder 2022 

9) Eventuelt 
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Anne Marie Roum Svendsen bød velkommen til mødet.  

 

 

Ad punkt 1) Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Ad punkt 2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmødet den 11. maj 2021 

 

Referatet blev godkendt. 

 

Ad punkt 3) Kredsrådets samarbejdsplan for 2022 
 

Anne Marie Roum Svendsen redegjorde for hovedpunkterne, blandt andet: 

 

- Borgernes tryghed og nærhedsprincippet, herunder ved etableringen af de to nye nærstationer, vil fortsat 

være i fokus, 

- Der vil være mere fokus på offerrådgivning, herunder den måde hvorpå en kriminalitetsramt borger møder 

politiet. 

- Der vil være fokus på at intensivere samarbejdet i lokalråd m.v., hvor Corona i 2020/21 har lagt en dæmper 

på mødeaktiviteterne 

- Der vil være særlig opmærksomhed på økonomisk kriminalitet og tryghed på internettet, f.eks. sager, hvor 

ældre mennesker bliver lokket til at udlevere betalingskort med kode og sager, hvor børn og unge bliver af-

presset på internettet. 

- Der vil også være fokus på at informere unge om alvorligheden af digital deling af børneporno og konse-

kvenserne af at blive straffet herfor. 

- Der vil fortsat være fokus på færdselsområdet, herunder hastighedsovertrædelser i byområder og narko-

/spirituskørsel. 

- Der har i 2021 været 12 trafikdræbte, og i den forbindelse vil der i 2022 være fokus på færdselssikkerhed. 

Projektet med trafikdataindsamling arbejdes der videre med, jf. punkt 6. 

- Projektet med socialt bedrageri vil der tillige være fokus på i 2022. 

 

Karsten Hansen redegjorde kort for det fælles projekt om indsats mod socialbedrageri, der involverer tre poli-

tikredse og to kommuner (Aalborg og Brønderslev). Frem mod 2022 arbejdes med kortlægning af relevante 

data, og analysefasen starter i januar 2022. 

 

Birgit Hansen bemærkede, at det også fortsat er vigtigt at have fokus på handel med narkotika, idet narkotika-

handel stadigvæk opleves som et stort problem i Frederikshavn Kommune. 

 

Thomas Kastrup-Larsen bemærkede, at det var positivt, at politiet ville have mere fokus på ofre for kriminalitet, 

der ofte har været udsat for en voldsom oplevelse. 

 

Ad punkt 4) Rapport om evaluering af kredsrådene 

  
Anne Marie Roum Svendsen gennemgik kort rapportens anbefalinger og bemærkede, at Nordjyllands Politi 

gerne deltager i kommunale bestyrelsesmøder eller lignende, hvis der er behov for det. 
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Hun foreslog samme mødefrekvens som hidtil, idet samarbejdet fungerer godt med den nuværende struktur -  

det vil sige 4 årlige møder, hvoraf det tredje møde afholdes individuelt med de enkelte kommuner. 

 

Hvis der er behov for det, vil Nordjyllands Politi gerne medtage et punkt om afrapportering fra lokalråd m.v. på 

dagsordenen. 

 

Thomas Kastrup-Larsen gav udtryk for, at det nok ville blive meget tidskrævende med fast afrapportering fra 

lokalrådsmøderne. Han gav udtryk for, at det fungerer fint som nu. 

 

Birgit Hansen var enig for så vidt angår afrapportering fra lokalrådsmøder. Hun gav udtryk for, at det kunne 

være hensigtsmæssigt med mere plads til erfaringsudveksling indbyrdes mellem borgmestrene, f.eks. ved at 

bordrunden blev rykket længere frem på dagsordenen. Derved kunne kommunerne i endnu højere grad inspi-

rere hinanden til nye tiltag. 

 

Ad punkt 5) Orientering om det aktuelle kriminalitetsbillede 
 

Karsten Hansen gennemgik kort den udsendte nøgletalsrapport. Rapporten viser et samlet fald i anmeldelser 

af overtrædelser af straffeloven på 15,1 % sammenlignet med 2020. 

 

For så vidt angår de enkelte kommuner har der i Aalborg været en lille stigning i voldssager, hvilket kan for-

klares med et relativt lavt niveau i 2020. I Brønderslev har der været en stigning i indbrud i sommerhuse, men 

det er stoppet nu. Jammerbugt Kommune har haft en stigning i økonomisk kriminalitet, hvilket skyldes en 

enkelt sag med en række serieforhold. Mariagerfjord Kommune har haft en stigning i indbrud i sommerhuse 

og en mindre stigning i økonomisk kriminalitet. 

 

På baggrund af de seneste skudepisoder i hovedstadsområdet, orienterede Karsten Hansen om status på 

rocker- og bandesituationen i Nordjyllands Politikreds. 

 

Thomas Kastrup-Larsen spurgte ind til indsatsen mod narkotika i nattelivet, herunder for så vidt angår påtvun-

gen forgiftning, såkaldt ”drugging”. 

 

Anne Marie Roum Svendsen bemærkede, at det kan være vanskeligt at bevise, at der er begået en kriminel 

handling, hvis ikke forholdet anmeldt meget hurtigt efter gerningstidspunktet. Vi kan kun opfordre til en hurtig 

anmeldelse, hvis der er mistanke, da vi sjældent får mere håndgribelige beviser. 

 

Ad punkt 6) Status på projektet om trafikdataindsamling 

 

Karsten Hansen orienterede om status for projektet. Der er typisk tale om indsamling af data fra bløde trafi-

kanter, hvor politiet ikke har været involveret. 

 

Status er at projektgruppen har ansøgt om fondsstøtte på i alt ca. 1,5 mio kr. fra henholdsvis Trygfonden og 

A.P. Møller Fonden. 

 

Hvis det lykkes at få fondsmidlerne, er Region Nordjylland indstillet på at bidrage med et nyt IT-system, der er 

en forudsætning for projektets gennemførelse. 

 

Projektets videre forløb afventer svar på ansøgningerne om fondsmidler. 
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Ad punkt 7) Bordrunde 

 

Birgit Hansen takkede for samarbejdet og gav udtryk for, at kommunen var meget tilfreds med den nye stati-

onsleder i Frederikshavn. 

 

Arne Boelt gav ligeledes udtryk for, at kommunen var meget tilfreds med den nye stationsleder i Hjørring, som 

han håbede ville blive der i en længere periode end de tidligere. Han takkede for samarbejdet. 

 

Mogens Gade gav også udtryk for, at han så frem til samarbejdet med den nye leder af Hjørring Politi 

 

Mikael Klitgaard gav udtryk for, at kommunen er godt tilfreds med samarbejdet med politiet. Der var stor til-

fredshed med den nye nærpolitistation. Han vil gerne informeres, hvis der kommer nyt på rocker- og bande-

området. 

 

Thomas Kastrup-Larsen gav udtryk for, at han var meget bekymret over udviklingen på rocker- og bandeom-

rådet. 

 

Leon Sebbelin gav udtryk for, at kommunen var meget tilfreds med samarbejdet med politiet og takkede for 

samarbejdet. 

 

Mogens Jespersen oplyste, at kommunen i øjeblikket havde fokus på mere gadebelysning, og herudover var 

ordningen med natteravne startet igen. 

 

Ad punkt 8) Kredsrådsmøder 2022 

 

Forslaget til møder i 2022 blev godkendt. Det næste møde afholdes tirsdag 8. februar 2022. 

 

 

Ad punkt 9) Eventuelt 

 

Der var ingen bemærkninger. 

 

 

Anne Marie Roum Svendsen takkede for godt samarbejde og godt møde og ønskede glædelig jul. 

 

 

 


